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משטחים סולאריים 
 צפים על פני המים



 
 -אפשר לומר בוודאות גמורה שלום לכולכם. 

ן והוא משאיר חותם עז על הקיץ כבר כא
 וסבלנועברו כמה ימים חמים ממש כולנו. 

מיד מורגשת הקלה  ,פחות חםאבל מיד כש
ואנחנו מתרגלים )למרות שעדיין חם מהרגיל( 

מנגבים זעה וממשיכים. המזגנים הם הכרח 
לא יגונה וקרירות המים בבריכת השחיה 

 לאפשר לחיות...  –במשימה  עוזרים להם
 

במדינה ובמועצה האזורית הקורונה מרימה 
ראש וכנראה לא יעבור זמן רב ואולי גם 

הגבלות האצלנו יהיו חולים ראשונים. 
 –סימן ראשון לחיינו ו מוכרות חוזרותה

חבישת מסיכה במקומות סגורים חובת 
בחוץ. צח"י גם  –ובמקומות של התקהלות 

המקומי כבר מפשיל שרוולים ומתכונן לקרב. 
ו נצטרך להחליף דיסקט ולהתרגל שוב כולנ

למסכות על הפנים ולהגבלות נוספות שיגיעו 
לעשות, זה המצב ואין ברירה. בקרוב. מה 

למרות החום והזיעה נצטרך להישמע 
 להוראות ולשמור על עצמנו כמה שיותר. 

 
 -ים ליולי אוגוסטיניבתוך החום והלחות האופ

יש פעילות יפה  ,ולמרות התנאים הלא קלים
בים ונוכחותם מאד "של הילדים במרח

                                      . ת בשביליםמורגש
פקדות יש לילדים שלנו מסגרות טובות ומת

על עצמם  עם צוות מדריכים מסור שלקחו
ן עם טיולים בסביבה, למלא לילדים את הזמ

ביום מהנה פעילות תרבותית רחצה בבריכה, 
אפילו משפחות יש לצד כל אלו וגם בלילה. 

הלות ממגבלות הקורונה ולמרות הכל שלא נב
 ...עם הילדים ל"לחו ותנוסע

 
וידידים )גם תי מכמה מכרים השבוע קיבל

שהתפרסמה ידיעה מהקיבוץ( מחמאות על 
אברהם מעל גלי האינטרנט ובה מסופר על 

שצילם תמונות רבות ומרשימות  אילת
מאירוע קשה שהיה בקיבוץ שמיר, שאליו 

חדרו מחבלים ורצחו שלוש נשים מהקיבוץ. 
מונות רבות התמונות מוצגות, יחד עם ת

אחרות של אברהם אילת בתערוכה חדשה 
ומומלצת. קיבלתי את המחמאות בענווה 
גדולה פשוט משום שלא מדובר בי אלא 

בן קיבוץ שמיר, מבוגר  ,באברהם אילת אחר
ממני בכמה שנים שהפך עם הזמן לאמן ידוע 

ור, הצילום, הפיסול ומוכר בתחומי הצי
הצבת מייצבים גדולים במקומות יקר בובע

רבים בארץ וברחבי העולם. בקיצור זה לא 
  ומתנצל. –אני ואני מודה 

 
 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם. אברהם 

 
 1.7.1968 וילנסקי נדיה

 6.7.2006 טוטו )דוד( רונא
 7.7.1979 רודניצקי ונהי

 7.7.2007 חנקה אילת 
 8.7.1992 מוסקוביץ' ישראל
 לביא אהוד

 סיגל פרנקל בלן
10.7.1959 
10.7.2020 

 13.7.1975 מרר רחל
 14.7.2013 איתמר רשף 

 15.7.1951 גלעדי עמי-בן
 15.7.1989 שמאלי רגינה

 16.7.2015 רחל פליישמן 
 הרץ אריה

 דוביק גן
18.7.2000 
18.7.2020 

 20.7.1981 )לצי( אלטמן אליעזר
 20.7.2007 אהרון קישוני

 21.7.2013 אגון בורנשטיין 
 23.7.1994  שמאלי (בןישי )ל

 23.7.1994 כהן קפנגוט שרה
 24.7.1773 ציפרוט ישראל
 25.7.2000 קריגסמן טובה

 27.7.2013 הגר להב
 26.7.1987 אדיב טוביה
 26.7.1998 שטנגר חיים

 27.7.1974 ראובני גבריאל
 28.7.1987 עופר עדינה

 28.7.1988 ידון צבי
 הדר-נטע סער

 אסתר פורת 
28.7.2009 
31.7.2011 

  
 

 



 

 29.6.2021נפטרה   2021 – 1923 זוזי מדק 

                                                               , זוזי מדקמכבוד אנחנו נפרדים היום צער ורחשי ב
                                                           –שתולדות חייה פרוסים על פני מאה שנים כמעט 

 וחצי! 98היא הגיעה לגיל המופלג של 

                                                                       צעירים זוזי היא מאחרוני "ההשלמה הגרמנית", 
                                                                , התחנכו בגן שמואל עלו ארצה ללא הוריהםש

                                                                        שלנו, הצטרפו לקיבוץ התאחדו ו 1942-בו ע,ובהזור
                                                             ממדה כאן הוסיפ. החבורה הזאת 9שהיה אז רק בן 

                                                       ת" של תרבות מרכז אירופית עם מורשת "ייקיחשוב 
                                                                   דבקות במטרה, כובד ראש, מסירות, של רצינות, 

 .דיוקו השכלה

עברו לברלין הבירה:  1927-במזרח גרמניה, ומבקניקסברג, במשפחה שמקורה  1923-נולדה ב זוזי
. חילוניתמשפחה עם מודעות יהודית וזיקה למסורת, אך . 4-ההורים, אחותה הגדולה וזוזי בת ה

בברלין גרו בשכונת פועלים בדירה גדולה למדי, שזוזי הגדירה אותה כ"לא מפוארת אך בהחלט 
               החיים זרמו  -ם חנות למכשירים ואביזרים שוניגם מרווחת". אביה היה מכונאי והיתה לו 

 עד שהנאציזם הרים ראש., טחון ובניחותאיבב

נמשכה תחילה גם לאחר עלייתו של היטלר  -בית הספר העממי, העבודה והפרנסה  –שגרת החיים 
מי האמינו שברלין עצמה תישאר חסינה מפני האפליה והרדיפות.  שםורוב היהודים  ,לשלטון

ההתפתחויות לגבי הביעה חששות כבדים ו בשונה מרוב הסביבה היהודית,, קראה נכון את המפהש
התיכון הכללי ספר ההיתה אמא של זוזי. כאשר החששות החלו להתאמת, נאלצה זוזי לעבור מבית 

, לבית ספר יהודי, וזאת היתה רק ההתחלה. אמא שלה עודדה אותה להצטרף לתנועת הנוער
ולבסוף, במסגרת השומר הצעיר, נתאפשרה עלייתה ארצה  שתפסה מקום יותר ויותר מרכזי בחייה

 .1942-והצלתה של זוזי. קשר המכתבים עם הוריה נשמר כל עוד התאפשר ונותק סופית ב

. על ליל הבדולח האכזרי נודע לה כאשר היתה כבר על 90-, כמעט בדקה ה1938-זוזי עלתה ארצה ב
גן שמואל ועברה חבלי הסתגלות לא בארץ נקלטה בחברת נוער ב האוניה בדרך לארץ ישראל.

חוותה שוב התחלה חדשה וקשיי וההגעה לכאן נוער מהזורע הפשוטים. לאחר האיחוד עם חברת 
 הסתגלות.

זוזי היתה בנאדם מופנם, עוד מילדותה. "הייתי ילדה מופנמת ומסתגרת", העידה על עצמה. ואחר 
 ,לים, אלא מאלה שיומם סולידיכך "נערה עצורה ומופנמת". לא מהמובילים והמנפנפים בדג

עד להריון הראשון.  –עבודה די קשה  –שקט. עם בואה לקיבוץ עבדה תחילה ב"נעמן" ו מושקע
התחום העיקרי בו מימשה את  - 50, עד גיל בחינוךיתה  השלה ביותר העבודה המשמעותית 

ליוותה מהגיל זוזי היתה קבוצת "נחשול", ש חינוךוהיהלום שבכתר ה –כשרונה ואת רצונה הטוב 
בתום פרק  שים של זוזי.גם ודאי גם כיום מליצי היושר הנרההרך ועד לסיום י"ב. בוגרי "נחשול" 

 החינוך עבדה זוזי בסילורה ואחר כך במחסן הבגדים והמשיכה בכך כל עוד עמד לה כוחה.

מה הגרמנית, זוזי למורדי מדק, מהדמויות הבולטות בהשלזמן די קצר לאחר הגעתה לקיבוץ נישאה 
 33: רחל, יעל ועדה. לדאבון הלב, מורדי מת בגיל צעיר יחסית, לפני חיל-ונולדו להם שלוש בנות

שנים, וגם בת הזקונים עדה רחקה עוד לפני כן לאוסטרליה, כך שקווי המתאר המשפחתיים 

 



בביקורה האחרון בארץ הבינה עדה שזאת היתה קרוב לוודאי התרחבו, אך המגע הצטמצם. 
 שתן האחרונה והשתדלה שהפרידה תהיה נעימה ומפוייסת ככל האפשר. פגי

, מוקפד מסורה ובטיפול יומיומיפעילה ובדידותה של זוזי באהבה ת רחל ויעל ומשפחותיהן עטפו א
וההתרופפות ההדרגתית של  לאחר המעבר של זוזי לבית עזרמופתי במיוחד שבא לביטוי 

למגע קסום . קשר נוגע ללב במיוחד היה בין זוזי לנכדתה רינת, שיש לה כשרון מופלא יכולותיה
רי הבריאה. בימים האחרונים התייצבה המשפחה כולה יעם זקנים ועם ילדים ובעצם עם כל יצ

 לזוזי את רגעיה האחרונים. םהנעיזכתה לפרידה, כאשר רינת היתה זאת ש ותלמשמר

במות האמא שלכן אנחנו מרכינים ראש ומייחלים לנחמה ולזכרון  –רחל, יעל ועדה ומשפחותיכן 
 נעים ומכובד.

 עמי זינגר                                                                                                     

 

 מכתב אחרון לאמא 
ות, ובמספר שור ונזכור רוייזכ ,משפטים שאותך ודמותך, אמאיושבת אני ומחפשת את המילים וה

.                                                                                     את אופייך ומעשה ידייך, ימצו
 שנים זוהי כברת דרך בה האדם עובר אירועים וחוויות רבות בחייו. 98

 ונהיה קשה מנשוא. השתנהים נולדת בברלין למשפחה שחייה חיים רגילים עד אשר היחס ליהוד
יה והגעת עם חבורה של בני גילך לקיבוץ גן עלית ארצה באונ 15שר היית רק בת כא 1938בשנת 

והייתם מסריק -עברתם כקבוצה לכפר בתום תקופת החינוך שמואל. שם עבדת ולמדת עברית.
ונולדנו אנו את משפחתך, ועם אבא, מורדי מדק ז"ל כאן בנית את ביתך   "השלמה הגרמנית" .

עדה, בת הזקונים כבר   ארון ומיטה. הבנות, רחל ויעל כאשר עוד גרתם בצריף קטן שהיו בו שולחן,
 נולדה  בבית עם מקלחת ושירותים.

ברגל למקומות קרובים ורחוקים,  ם בכל הסביבהאני זוכרת הרבה רגעים יפים, טיולים משותפי
היא האהבה  ,אצלנו הבנותמה שהעברת ונחרט  ספרים ומוזיקה קלאסית שאהבנו לשמוע בבית.

מנסיעות לסבא אמיל שגר  כרונותיונשארו ז לטבע ולמרחבים, יחס רציני לעבודה ואהבת התרבות.
 בתל אביב, לדודות ועוד ועוד....

 ,שנים 33 לאחר פטירתו של אבא, לפני נכדים ונינים נולדו.משפחת מדק התרחבה הבנות נישאו 
תמיד הכנסת תכנים לחייך, לימודים ביהל,  בנית את חייך סביב המשפחה החברים והעבודה.

הדבר שהכי אפיין אותך, זה האכפתיות והדאגה לאחר,  קונצרטים ,תיאטרון, וביקורים אצל חברים.
חתך הקטנה, לא שמרת טינה, סלחת, איחדת תחת כנפייך את משפ ואת זה העברת גם לבנותייך.

עכשיו מגיע הרגע להיפרד ואת עוברת דרך שדות הקיבוץ שכל כך  במילים טובות. דיברתתמיד 
 .נוחי בשלום באדמת קיבוצך אהבת ומצטרפת לאבא בגן עדן הקיבוצי.

 11 ולאורךעל הטיפול המסור באמא בעבר ובהווה וצוות בית עזר אבי זמר רוצה אני להודות לנילי 
הבית הזה הוא מתנה בו זכתה אמא לשהות  צרכיה.על נתינת בית חם אוהב מסור וקשוב ל שנה.

 ולסיים את חייה בשיבה טובה. ותודה גדולה על כך.

 .מנכדייך עמית וחן, ניניך אפיק ופלג ומבתך, יעל



 זוזי יקרה 
כך -רציתי לכתוב לך כמה מילים, כי לא רציתי שאחרי כל
הרבה שנים של היכרות, תלכי מאתנו בלי לדעת כמה 

 .היית חשובה בחיי

 

למרות המרחק הפיזי ולמרות המחלה שהגבילה את 
בלי . יכולתך להיות שותפה יותר מלאה בנעשה סביבך

מילים, אבל עם הרבה תבונה לקחת על עצמך להיות לי 
זה היה כה מובן  כמו אמא, אחרי שאיבדתי את הורי שלי.

כך הרבה שנים של שכנות, כבר -מאליו כי אחרי כל
 .ממילא היינו כמעט כמו משפחה

 

בצניעותך, תבונתך ונדיבות לבך ידעת להיות תומכת, 
 .שותפה ודואגת במינונים הנכונים

 

ך מביא אתו המון זיכרונות ממך ומדמותך. אני מות
עצובה וכואבת את לכתך, ורוצה לקוות שנשמתך הטובה 

עכשיו חופשיה מהכבלים אותם כפתה עלייך המחלה 
         הארורה שהיתה חלק מחייך בשנים האחרונות. 

 אני יודעת כמה רצית לחסוך מעצמך ומאחרים בדיוק 
 .את המצב שאליו נקלעת

ונה שנפגשנו, ישבתי לצדך ליד השולחן בפעם האחר
בבית עזר והחזקתי את ידך. אני בטוחה שראיתי אותך 

 ...מחייכת חיוך קטן, רק בשבילי

 

 .מאיה שטרןבאהבה               נוחי בשלום זוזי יקרה

 

 

 .בני משפחתהמשאר הבנות ומאימא, בשם   - תודות

ן במחסן הבגדים אהבה להיות בחברת אנשים וגם עסוקה. לכן עם סיום תפקידה האחרו אמא
אשר תמכו  גןועדה  עופר ורהואריזית " שם התקבלה בפנים מאירות ע"י " החלה לעבוד ב

                                                                  ויצרו אוירה טובה במקום העבודה. בצוות 
 כל עוד אפשרו לה כישוריה.ת עזר והמשיכה את תעסוקתה לביאמא שנים עברה  11לפני 

 תודות לכן על תקופה זו.

 –עזר הנפלא אשר תמך, עזר, העסיק, חגג את חגי ישראל עם  בני המשפחה -לצוות בית
 מסיבות מרגשות ועוד. תמיד חיוך, מילה טובה, חיבוק וכו'.

אשר גיבשו את הצוותים  זמר-אבינילי ואח"כ בעבר  עקובייקארין תודות למנהלות הצוותים 
  ונתנו משמעות לשנים האחרונות של הדיירים ובני משפחתם.

 בימים יפים כמטפלת  -לפני שנים 



 
 –חברתית ההנהלה ה ישיבת

 4.7.21 מיום 
: הגר דוכס, הראל כהן, רחלי שדה, נוכחים

לימור בוכריס, עמי זינגר, עפר מסד, נטע 
רחמן, נופר מעין, ירון רייז, אבי בלן, ליאת 

 בירק.

 שיכוןהאגף להצעה למבנה אירגוני [ 1נושא 
אגף שיכון, אלי  –מוזמנים: דניאלה אמנו 

 אירגונייועץ  –קולן 
 

סיים את אבחון הפעילות והמבנה  –אלי קולן 
של אגף שיכון. נפגש עם בעלי תפקידים 

וחברי קיבוץ ומכאן המלצתו לשינוי המבנה 
 והתאמתו למשימות הנדרשות היום.

 להלן תקציר עיקרי המצגת:
  –*מטרות האבחון 

 רוגניימבנה א 

  התייחסות לשינויים ולצרכים
 הנדרשים

 אגפים והענפים קשר וממשקים עם ה
 השונים

 הגדרות השירותים ותחומי העיסוק 

 מרכיבי תפקיד, אחריות סמכות 

 התייחסות לשינויים לאחר השיוך 

 
  –*תחומי פעילות האגף כיום 

 אחזקת דירות  
 אחריות על בעלי המקצוע 
 קבלת קריאות השירות וטיפולן 

 השכרת דירות ומשרדים 
 ליווי שיפוצי בנייה  
  ובעסקיםליווי בנייה בקהילה 

 ליווי בניית הקבע 

  טיפול מול המועצה לקבלת היתרי
 בנייה

 
 
 
 

  –*תחומי הפעילות הנדרשים 
 :אחזקת דירות

 ים יהפעלת אנשי המקצוע הרלוונט
 לטיפול

 בקרה על הביצוע ואחריות מקצועית 
 הצעות מחיר וחיובים 
 רישום העבודות וטיפול בחיובים 
 קשר עם המזמין 
 :בנייה

 ית וציבוריתליווי הבנייה הפרט 
  פיקוח על הביצוע 
  טיפול באישורי הבנייה 
  תמיכה מקצועית במשפחות הבונות

 ומשפצות
  תמיכה למנהלי הענפים בבנייה

 ושיפוצים
 פיקוח הבנייה 
 :תכנון

 אחריות על קידום התב"ע 
 ועדת תכנון לאישורי תכנוני הבתים 
  פיקוח וליווי הבנייה, כך שעומדת

 בביצוע התכנון המאושר
  וקשר עם האדריכליםליווי 

 :השכרות

 ניהול כל השכרות הקהילה 
 חתימה על חוזים וקבלת השוכרים 
  מטר להשכרה 55קידום בניית דירות 
  ניהול מבני המשרדים היזמויות

 להשכרה
 :שיוך

 ביצוע השיוך מול החברים 
 ניהול קרנות ותשלומי השיוך 
 ניהול הקשר והתפעול מול היורשים 
  חבריםניהול השכרות בתי היורשים / 
 קידום וטיפול מגרשי הביצה 
 טיפול בתב"ע הקיבוץ הגדל 

 
 

 המבנה האירגוני  בדף הבא:

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

הנושא יובא לדיון בשיחת הקיבוץ  החלטה:
 לאחר קבל דו"ח המבקר

 ההצעה למבנה האירגוני. 

והמלצות הביקורת לשיפור התנהלות פנימית, 
 שירות וכו'. \חוזים

 

 ו.תכנון[ המלצות 2נושא 
כיום בכפר מסריק  – גובה בניית בתים .א

מטר. גובה  8.5ניתן לבנות עד לגובה 
זה כולל גג רעפים. לכן ההחלטה של 

ועדת תכנון להגביל את מי שאינו 
קומות כמו  2עושה גג רעפים לגובה 

 גג שטוח.   6.8 –השכונה החדשה 

החלטה: ההנהלה החברתית מאשרת 
 8.5 קומות יהיה בגובה 2בניית בית 

 מטר בגג שטוח.   6.8 -בגג רעפים ו
לנושא המסתור הנבנה לדוד שמש 

 יובא לדיון בו.תכנון –ומזגנים 

כאשר  –התקנת מזגנים במבנה ציבור  .ב
מתקינים מזגן במבני ציבור בקיבוץ יש 

לדאוג לסידור הצינורות בתעלות 
 פלסטיק מסודרות.

 החלטה: מאושר!

 

 מימון תשתיות לכביש היקפי[ 3נושא 

 2021מס השבחה מעסקת הקרקע בתעשיות 
ועדכון השווי בשנה האחרונה יוצר זכאות 

מהסכום  40%של הקיבוץ לתקבול של 
להשקעה בתשתיות הסכום נמצא בחו"ז 

במועצה לטובת הועד המקומי למימון 
 תשתיות הקיבוץ. 

 אש"ח לחלקנו  500עד יבקשה ליעלתה 

 

 

 

 

 

 

 

 

בהשקעה בשיפוץ הכביש ההיקפי, בנוסף 
לתב"ר המועצה, על מנת לבצע את סלילתו 

בחודשים הקרובים בגמר המכרז של מחלקת 
 הנדסה במועצה.

 ת מאושר –הבקשה למימון השיפוץ החלטה: 
 

 המזכירים.     

 

 

 

 



 
 אנרגיה ירוקה על המים

 כללי:

מגמות עולמיות, לצד תמורות במשק 
האנרגיה הישראלי, הבשילו לכדי החלטות 
ממשלה לקידום אנרגיה מתחדשת במשק 

החשמל והעלאת אחוז ייצור החשמל 
החלטות אלו פועל  חומאנרגיה מתחדשת. מכ

משרד האנרגיה, בשיתוף עם משרדי הממשלה 
השונים, להפחתת זיהום האוויר הנפלט 

ממשק האנרגיה וצמצום טביעת הרגל 
 הפחמנית

הנחות היסוד העומדות בבסיס עבודת משרד 
האנרגיה למימוש מהפכת האנרגיה 

  :המתחדשת הן

יצירת משק אנרגיה אמין, נקי ובר  .1
 .השגה

יה המתחדשת מסך האנרג 90% .2
בישראל, מתבסס על אנרגיית 

 .שמש

הביקוש במשק החשמל צפוי  .3
לגדול, לאור הגידול הצפוי 

 .באוכלוסיה

אתגר הקרקעות מחייב את ייעול  .4
השימוש במלוא טווח 

 .האפשרויות

הסרת חסמים ככלי הכרחי  .5
אנרגיות  30%למימוש היעד של 

 .מתחדשות

-משרדיים ובין-שיתופי פעולה בין .6
 .מגזריים

מסך ייצור  20%) 2025עדי המשרד לשנת בי
האנרגיה יהיה מאנרגיות מתחדשות( ולשנת 

מסך ייצור האנרגיה יהיה  30%) 2030
מאנרגיות מתחדשות(. יעדים אלו מסתמכים 

על צעדי המדיניות שקודמו בעבר ובהווה 
 סדרות רשות החשמל.הו

הקיבוץ נרתם למאמץ הארצי ליצור אנרגיה 
מית של חשמל זה ירוקה, מעבר לצריכה עצ

ומכירת העודפים מיצור החשמל לרשת 
, ע"י התקנת מערכות על הגגות, הארצית

קידום פרויקט מערכות צפות על ברכות 
הדגים, פרויקט לשדה סולארי קרקעי אזורי 
ופרויקט משלים לאגירת חשמל ושימוש בו 

 . בשעות בהן אין שמש ליצור אנרגיה

 על גגות הרפת תלצד המערכות הוותיקו
מערכות נוספות,  2020בסוף וסילורה חוברו 

על יתרת גגות הרפת, מפעל דוקרט, והמבנה 
 1000כ  תששופץ לחברת סולרום, המייצרו

קילוואט חשמל לחברת חכ"מ, רובו לצריכה 
 עצמית של הקיבוץ והפעילות העסקית.

 
  :צפות פוטו וולטאיות מערכות

, לאחר בקרוב יצטרפו על הגגותלמערכות 
ההיתרים הנדרשים והתשתית השלמת 

הנדרשת לרשת החשמל הקיבוצית עוד כ 
כות יקילוואט שיחוברו על מצופים בבר 7000

כה יהדגים ויאפשרו שימוש כפול בשטח הבר
 לגידול דגים ויצור חשמל.

כה מכוסה חלקית במערכות על מנת יהבר
 להשאיר שטח תפעול וחמצן לגידול הדגים

מים  ל מאגריצלנ במטרה, )עד שליש ברכה(
שימוש ולאפשר -בארץ לדוכות הדגים יובר

במקרה ו, לשפר את הכנסותיולענף המדגה 
לקיבוץ להגיע לעצמאות שלנו לאפשר 

ואולי להקשות על  אנרגטית בשעות היום
 .השקנאים את החניה המזיקה בברכות



המערכת נבנית במסגרת השותפות שהוקמה 
עם חברת נופר אנרגיה המתמחה בתחום 

ת הידע והמימון לפרויקט ומביאה איתה א
הגדול הכולל שדרוג תשתיות החשמל 

 כות הדגים ובקיבוץ.יבבר

במסגרת פרויקט זה יש להגדיל את תשתית 
ההולכה בכניסה לקיבוץ להזרמת החשמל 

שייוצר לרשת הארצית, מה שיחייב בחודשים 
הקרובים הפסקת חשמל לתוספת ארון מרכזי 

ושדרוג חיבור החשמל של חברת חשמל 
יסה לקיבוץ ) יתואם ברגע שיושלמו בכנ

המערכות וההכנות הנדרשות לחיבור על מנת 
 לצמצם למינימום את זמן הפסקת החשמל(

 
 אגירת חשמל:

להשלמת העצמאות האנרגטית של הקיבוץ 
ושיפור יציבות ואיכות החשמל המסופק 

יך מתקדם להקמת לצרכנים אנחנו בתהל
סוללה גדולה, שיאפשר  מתקן אגירה, דמוי

צבירת עודפי החשמל המיוצר במערכות 
במהלך היום ושחרורן בשעות  תהסולאריו

אפשר ניהול ת מערכת זו .לצרכנים הלילה
הקיבוצי חכם יותר של משק האנרגיה 

ושליטה במקורות הרבים ובתעריפים 
 המשתנים לאורך היממה ועונות השנה.

 מערכת אגירה נוספת גדולה המחוברת לרשת
הארצית אוגרת חשמל עודף בשעות השפל 

ומשחררת חשמל בשעות השיא תובא בקרוב 
 לדיון בהנהלה הכלכלית למיקסום היכולות 

 

 םהעתידיות של הפרויקטים הסולאריי
 העתידיים.

 :סולארי קרקעי

פרויקט נוסף בו מעורב הקיבוץ הוא מגה 
לקיבוצים  משותף קרקעיוולטאי -פוטומתקן 

וכפר מסריק יחד עם אפק, יסעור, כישור 
על שטח של כ  בעמק זבולון חברת דוראל

-שדה סולארי בטכנולוגיה פוטודונם.  1000
עם  מגה וואט 200-וולטאית בהספק של כ

תחמ"ש פתוח ומבנה חשמל לחיבור קו מתח 
 באזור נחל החילזון עליון

פרויקט זה מקודם כפרויקט לאומי וקיבל את 
 חברת דוראל קיבלה 134המספר תת"ל 

מינהל , רשות החשמל ,ממשלהההסמכת 
קונגרס ואנחנו אחרי  משרד האנרגיהו התכנון
 ,ישיבת הועדה לתשתיות לאומיות, הות"ל

  והצגת המיזם לכל הגופים וגורמי החוץ ה
 רלוונטיים.

 

בחינת היתכנות תכנונית בשלב נמצאים כרגע 
פי הדרישות ותנאי -והכנת חומרי הרקע על

עדין  התהליך. הסף של הגופים הממשלתיים
ארוך ויש מספר גופים המתמודדים באזור על 

הגשת החלופות לות"ל על  לאחרהפרויקט אך 
בחלקות  בסיס שטח הסמכת הממשלה

 לקו הגמר נגיעהחקלאיות של הקיבוצים 
עם  לאישור הפרויקט ע"י הגופים המקצועיים

העונה לכל דרישות הטוב באזור הפרויקט 
טוב לצרכי  הסביבה והרגולציה ונותן פתרון

לקידום  יצור החשמל לרשת ההולכה באזור
 .2030יעדי ההמדינה לשנת 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

הקיבוץ יהיה שותף בפרויקט האזורי בהתאם 
להיקף המקרקעין שייבחר להקצות לטובת 

הפרויקט ושיעורו מתוך סך מקרקעי 
. הפרויקט, וזאת במסגרת מודל התקשרות

עלויות כאשר הצדדים יקימו תאגיד משותף 
יזום של הפרויקט כולן תהיינה על חשבון הי

 דוראל ותחשבנה חלק מהוצאות הפרויקט.
בנוסף לאחזקותיו בתאגיד, הקיבוץ יהיה זכאי 

על העמדת למענק חד פעמי ו לדמי שכירות
לאחר ייצור החשמל הפוטנציאל  .הקרקע

מיליון וחצי  -הכנסות כלחלקו של הקיבוץ ב
מידה . לא כולל את פרויקט האגירה בבשנה₪ 

  ויתממש בצמוד.

 2018אישרנו בשנת בהנהלה הכלכלית 
על  פרויקט סולארי קרקעי עם חברת דוראל

. לאחר בחינת דונם 125 שטח של עד
צמוד החלופות בוועדה המחוזית סומן שטח 

 דונם. 80של כ  דרומיתהביצה ב דופן לישוב
הקפאת התוכנית על  החלטנו בשלב זה

 ות"לומעבר לתוכנית אזורית במסלול 
פרויקט בעל חשיבות לאומית נותנת ש

מניעת ביזור תשתיות וצמצום , ואזורית
יכוז פוטנציאל אנרגטי , רהפגיעה הסביבתית

קידום  –היתכנות מימוש גבוהה , כלכלי
קיצור לו"ז ויכולת חיבור , במסגרת הות"ל

 תשואות כלכליות ו המתקן לרשת ההולכה

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ומרחיקה את המערכות בשטח  גבוהות
עליו יש תוכניות נוספות אותם הקיבוץ 

 נשמור לכתבה הבאה.

ן, אצל העוסקים מוזמנים לשאול ולהתעניי
בפיתוח התחום בקיבוץ, זוהי הזדמנות טובה 

להודות לגיורא על קידום המיזמים 
והשותפויות, אביגיל שריכזה את פיתוח 

המערכות החדשות בגגות ובברכות, שאול 
תחזוקת העוסק בתוכניות וברישוי, איגור על 

הקיים בגגות, גלעד והראל שמקדמים את 
התשתיות הנדרשות לחיבור ואת הפרויקט 
בברכות הדגים בשיתוף עם צוות המדגה, 

לשותפים מנופר אנרגיה ועוד רבים השותפים 
ונרתמים לעמידה ביעדי הקיבוץ בתחום 

האנרגיה הסולארית ובכך גם שותפים לסיוע 
 ביעדי המדינה.

 ירון רייז
ולמו בבריכות ות את הכתבה צהתמונות המלו

הן מתארות את . שלנו בשבועות האחרונים
ם הסולאריים משטחיההשונים של יה נשלבי הב

שיהפכו את קרינת השמש לחשמל ובכך ישתלבו 
במאמץ הלאומי להחלפת אנרגיה מדלק אנרגיה 
נקיה וירוקה. כשהפרויקט יסתיים ויקבל את כל 
האישורים הנדרשים נביא לעיתון סיכום מבצע 

  עם תמונות נוספות. 

 



 

 עדכון חיובי ארנונה

לידיעת החברים:                                                                     
 2021בתקציבים הקרובים לחודש יוני 

יש שינוי בחיובי המס המוניציפלי על 
בסיס מדידות הארנונה וחישוב מעודכן 
של השטחים לחיוב המבונה, שעשתה 

 המועצה האזורית. 

 

 

בוועדת  קול קורא לנציג ציבור 
 צרכים מיוחדים
מערכת לאור החלטות הקיבוץ על הסדרת 

וועדות אנו פותחים מכרז לנציג ציבור ה
 צרכים מיוחדים.ה ללוועד

בבקשות אישיות של חברי  עוסקתהוועדה 
         .עם צרכים מיוחדיםובני קיבוץ קיבוץ 

מענה מדיניות והסדרה של  -בין הנושאים 
צרכים מיוחדים, מלווה ותומכת בחברים ל

 –ובבנים עם צרכים מיוחדים ומקשרת 
מגשרת בינם לבין הקהילה במקומות 

 הנדרשים.

)המחויבת הוועדה הינה וועדה סטטוטורית 
 ומחייבת אישור שיחת קיבוץ.ע"פ חוק( 

הוועדה מורכבת ממנהל קהילה, מנהל אגף 
נציגי ציבור ואיש מקצוע  2בריאות ורווחה, 

 רלוונטי.

 

 :למועמדים דרישות

                                             דיסקרטיות
מיוחדים הצרכים הכרות עם תחום יה

                                 )מקצועית/ אישית(
בריאות הכרות עם תחומי הרווחה, יה

                                                 שיקוםוה
 סתכלות מערכתית ופרטניתיכולת ה

יפנו להראל כהן                         –המעוניינים 
 או לנופר מעיין.

 

 

 

 מבוקש לב רחב ופתוח

צוות "צבר" מבקש וממליץ למשפחות 
שמוצאות בכך עניין לאמץ בחור או 

בחורה מהגרעין החדש. עדין לא לכל 
החבר'ה יש משפחות והם ישמחו מאד 

 להיות מוזמנים לבית חם ופתוח. 

זאת משימה חשובה ותורמת המון לשני 
מוזמנים!               הצדדים.   

  



 
 גיל השלישי""ה

 

                                                                                     -  14.7.21  -מוזמנים ליום רביעי הקרוב  
 במועדון לחבר 9:00בשעה 

 למפגש גמלאים שכותרתו:

   

 "שולחנות עגולים"
 

                                                                               המשך תהליך -מטרת המפגש 
 "קידום רווחת הגיל השלישי"

 

 לבחון האם מי שהגיעו לגיל זה, 

 מקבלים את המענים הדרושים להם 

בהיבטים של:  תעסוקה, תרבות ופנאי, 
 חברה, 

התפתחות אישית ותמיכה פרטנית במידת 
 הצורך.

 

 כשאני קם בבוקר   -לשאול את עצמנו  

 וחושב על היום והשבוע שלפני, 

 אילו פעילויות הייתי רוצה שיהיו בהם ?
 

 ורד אריאל   -מנחה  
 

 תוגש ארוחת בוקר לא שגרתית, 

 מהנה, טעימה ומלאת פינוקים.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

הגופנית בכפר מסריק  הפעילות
  .עולה כפורחת

פלדנקרייז  ,פילטיס ,בין חוגי היוגה
תעמלויות שונות של מבוגרים, יש גם חוג  הו

 מתנה מקופת חולים כללית בשקיבלנו 
  .ומעלה 65לגילאי 

 בחור צעיר  -זוהי ההתעמלות עם רוסלאן
מלא מרץ שמכניס בנו קצב, מוסיקה, יציבות, 

מתיחות, שיווי משקל, כושר ו..המון צחוק 
 מאד מומלץ!  -וחיוך

יש עוד כמה מקומות פנויים  -לידיעתכם 
נופר רשם  אצל ילהכדאי להזדרז ולפנות ו

שמאלי ולהשאיר  את בוקר יום שלישי בין 
 פנוי.  – השעות תשע לרבע לעשר

אל תשאירו את ) כמובן גם בחוריםמוזמנים 
 .אברי פישר לבד(

 !כדאי וחשוב לדעת

  ליולי 23-מפגש ששיתרבות ב

 :על המחתרות דנה מסדר "והפעם עם ד

 -כשכוכבים מתגייסים למחתרת 
  ח"המחתרות בסדרת הנוער פלמ

 זה הולך להיות מעניין מאד!!! -רשמו לפניכם

 

 

 

 

 

 

 

 

 

אגף התרבות יזם 
מבצע מיוחד 

לקראת חודשי 
הקיץ. הקיר הצפוני 
של סדנת האופניים 

ח ונצבע לבן טוי
מבהיק והוא 

משמש להקרנת 
סרטים תחת כיפת 
השמים וישיבה על 

הדשא מול בית 
צוות המוסדות. 

מנצל  בים"המרח
גם הוא את הקיר 

 והילדים נהנים. 



 
 2021 יולי ד״שתיות

 .חברים שלום

ומדים על הפרק קטים חדשים עכמה פרוי
קטים אלו יוצאים תשתיות. פרויהבאגף 

לפועל לאחר שעות רבות של תכנון וחשיבה 
והינם חלק מתקציב הקהילה וכמובן 

מתכנית עבודה מסודרת, שהובאה ואושרה 
 ע"י שיחת הקיבוץ וההנהלה החברתית. 

אנו ממשיכים במבצע שדרוג מערכת הביוב 
בקבוץ הישן. השנה יוחלף קטע נוסף באורך 

מטר ובנוסף נוציא את צנרת הביוב  150של 
ממגרשי החברים ע"פ תכנית התב"ע )תכנון 

בניין עיר( העתידית. מבצע זה ישפר את 
יוזיל ויקל על  ,משמעותית ביובזרימת ה

את מאד תחזוקת הקו והחשוב מכל יפחית 
מספר הסתימות וכך ישפר את רמת השירות 

 לחברים.

יקט "שמיים פתוחים" של במקביל יימשך פרו
השנה יטופל  הטמנת קווי החשמל באדמה.

. נשדרג את אזור המרכזייה בשכונה הפולנית
נשפר את  כל מערכת החשמל בשכונה,

את עמודי החשמל  רידתאורת החצר, נו
הישנים וגם כאן, נוציא את קווי החשמל 

ממגרשי החברים ע"פ תכנית התב"ע על מנת 
 לאפשר בנייה עתידית. 

שיכים במרץ בפיתוח התשתיות אנו ממ
החדשה. לאחר מכרז מסודר  בשכונת הבנים

נבחר קבלן מורשה אשר יתחיל את העבודה 
של השלמת עבודות המים והביוב. בהמשך 

עשר המגרשים -יונחו קווי תקשורת לשנים
גם עבודות גינון  אשר עכשיו בבניה ויבוצעו

במגרשים אלו. בהמשך נסלול מחדש את 
יחד ב על פי חוקלאחר מכרז  יהכביש ההיקפ

               אשר.-עם מטה

ואני  חן פלוריקט מוביל יחד עימי את הפרו
 מודה לו על העבודה המקצועית.

 

 

אנא שימרו  -ובאותה נשימה אבקש מכם 
שהילדים לא יסתובבו באזור העבודות. יש 
 מיכון כבד וחפירות רבות. שימו לב בבקשה.

סיום מכרז לקראת כרגע  נמצאים אנו
לשדרוג התקשורת בקיבוץ הישן והכנסת 

 זה מהלך .לבתי החברים אופטיים סיבים
מהירות רשת  משמעותית את ישדרג

ז רהמכשל בסיומו בבתי החברים.  האינטרנט
בעזרתו  הבתיםתיעדוף  ע"פנתחיל בביצוע 

 הזה  את הפרויקט .וץיועץ הקיבשל 
 דוכס ועירדפניגר מובילים יחד איתי נפתלי 

 .  ותודה גם להם

תקלות רבות בתקופה האחרונה,  לאחר
 השליטה על הוחלט להחליף את מערכת 

לחדשה ומשופרת.  ,שנים 7לאחר  ,השערים
הסבר לגבי המערכת החדשה יועבר לחברים 
בהמשך. תודה על הסבלנות וסליחה על אי 

  הנוחות.

  
 הנחת כבלי חשמל בבריכות הדגים

 .מקלטים שנישיפוץ  יוחלבחודש הקרוב 
 ואילן יד יעללהשני וחינוך אחד באזור ה

על נרחב . מקלטים אלו יעברו שיפוץ זבולוני
מנת לישר קו עם הסטנדרט של שאר 

. חלק מכספי השיפוץ המקלטים בקיבוץ
וחשוב לנצל אותו. האזורית מגיע מהמועצה 

י אקורן אחר מובילים דודי את השיפוץ
 בתקווה שלא נדע עוד צורך מקלטים ויקי.ה

 .בהם

זהו להפעם. מוזמנים לפנות אליי בכל שאלה 
או בקשה ושיהיה לילדים חופש נעים 

 ובטוח.

 גלעד דוכס.



 

 בפעילות מתמדת
המשק שלנו שוקק חיים! קבוצה נהדרת של 

ילדים ונערים מקסימים מפעילים את המקום 
בהרבה אהבה בתמיכה של חבורת מבוגרים 

 שעוזרים למקום הזה להיות מה שהוא!

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

שנת פעילות ראשונה 
בקן השומר הצעיר 
הסתיימה והחבר'ה 

ציינו את סיום השנה 
ויציאתם לחופש גדול 

עליז וגם מפקד במפגש 
 אש כיאה וכראוי.

 שומרים חזק!



 

מים ישבימים אלה מסי ,"אננס" לדי קבוצתי
גייסו ממכירת  ,את שנת המצוות שלהם

ש"ח שאותם בחרו לתרום  1500 -עוגות כ
לכלביה במנוף. הם נסעו ליום של מפגש עם 

והכלבים זכו לחיבוק אוהב  דיירי הכלביה
.ותרומה צנועה להמשך הדרך  

 

 

 

 

 

 

 

 יום כייף ולימוד בכלביה 

 ע"י עכו" ףומנ"במוסד 

 



 

 

 

 

 

 את הקטע

 

 

 

 

 את 

הקטע הזה מצאנו במוסף של ידיעות את 
 - מוסף לתיירות ."מסלול"אחרונות בשם: 
שמחנו לראות ש"אנחנו על בעיקר מקומית. 

המפה" של התיירות בצפון והגאווה 
 המקומית קיבלה חיזוק חיובי. 

כמה  ביקשה לתקן אסתי ציפסר: אלא ש
טעויות קלות  שמחייבת תיקון ובעיקר 

קצר לדורות שלא ידעו את  הסבר היסטורי
לא היה א. הבית הקרוב לעגלת הקפה  יוסף:

. הוא היה בית למגורי אף פעם בית ילדים
קבוצת נערות ונערים שהגיעו  –א' נוער 

במהלך מלחמת העולם השנייה )או בסופה( 
ותים שיר לקיבוץ. לא היו בו ברזי מים ולא

 6אוכל. היו בו -ובוודאי לא כיתה או חדר
              בני נוער וזה הכל.  24חדרי שינה ל 

בחוברת שהוציאה משפחת בהט/רצון  ב.
שבמהלך  ,לזכרו של לוקס רצון ז"ל מסופר

המלחמה יצאה חוה רצון לאירופה ואספה 
קבוצה של נערות/ים והביאה אותם לקיבוץ 

כפר מסריק.  מה שנקרא אז נוער א' של –
צ'יק, אסתי )היו בו: רות רוסמן, שולמית מונ

. המפעל שלנו נקרא נעמן ג.המבורג ועוד(  
הוא ייצר בהתחלה לבנים אדומות ושרופות 
ובהמשך עבר לייצור כלי שולחן מחרסינה. 

הכלים נעשו יפים ואיכותיים עם הזמן והיום 
יש לנו אוסף מרשים בשני חדרים במבנה 

של  ורצלן הוא שם "גנוב"פ-נעמןסנדלריה. 
יבואן שמביא כלי חרסינה מסין ומוכר אותם 

  נעמן.    –תחת המותג היוקרתי 



 

 בריכת שחייה - סוף תקופה

שנים האחרונות  10 -כל סוף עונת רחצה ב
 .שאלו אותי איך אני מסכם את העונה

שהיא גם  -התשובה האחידה לכל עונה 
היא שאם  - מתאימה לסיכום עבודתי בבריכה

מחוץ  תביעותבמים ולא טביעות לא היו לי 
 למים זו עונה מוצלחת.

קיצי מאוד בריכת השחייה היא מקום בילוי 
מהנה אבל מצד שני מאוד מסוכן והאחריות 

עליו לעמוד בדרישות  ה.על מנהל הבריכה  רב
החוק הארציות והאזוריות שלא תמיד 

 קיבוצית.ההתנהלות ההולכות יד ביד עם 

במהלך כהונתי תמיד עמדו לנגד עיני היושר 
ההגינות, טובת חברי הקיבוץ וטובת  ,הציבורי

גם אם זה בא על  מתחם הבריכה לפני הכול
לא פשוט  .חשבוני ועל חשבון משפחתי

לעבוד בענף שירות קיבוצי שנותן שרות גם 
לאנשים מבחוץ ועליו גם להיות מאוזן 

 מבחינה כלכלית.

מכיוון שראיתי בבריכה לא רק מקור פרנסה 
התייחסתי בהתאם לכך והיה לי  ,אלא גם בית

כל אירוע אל  אכפת  מכל אורח שבא לבקר,
ר לגודלו והתייחסתי כאילו היה שלי ללא קש

ונתתי את כל העזרה האפשרית, כל זאת עם 
 ,שמירה קפדנית על חוקי המקום, הציוד

הניקיון וכמובן הדבר הכי  המתקנים, הדשא,
 .איכות מי הרחצהחשוב בבריכה שהוא 

ה מגוונת שמבקרת יעבודה מול אוכלוסי
איש בעונה( של חברי  20,000-בבריכה )כ

תושבים,  אורחי חברים, בני קיבוץ, קיבוץ,
 -כניסות חד מינוים,בעלי אורחי אורחן, 

 .מאתגרתמשימה היא  - פעמיות בימי ראשון
מחובתי כמנהל המקום הייתה לשמור על 

הסדר  בטיחות המבקרים, חוקי המקום,
 הניקיון והציוד. , הציבורי

לפעמים קרה שפגעתי בלי כוונה ובלי לשים 
לכן אני רוצה בהזדמנות לב במבקר בבריכה, ו

זאת להתנצל ולבקש סליחה מכל מי שנפגע 
 שנות עבודתי בבריכה. 10-ממני במהלך 

בכל חורף ובפתיחת עונה תמיד היו חברים 
 .שבאים אלי ושואלים מה חידשת לנו השנה

בנוסף לדרישות של הרשויות הקפדתי לקדם 
בנוסף הקיים  כל חורף את התשתיות והציוד 

של המקום בהתאם לתקציב לאחזקה שוטפת 
שנים  10הבריכה שקיבלתי לפני  שהיה לי.

 היא לא אותה בריכה של היום.

כיום אני יכול להסתכל אחורה בגאווה 
ביעת ידי ומה השארתי אחריי טולראות את 

לדורות הבאים בבריכת כפר מסריק ששמה 
יעידו על כך הביקוש  .הולך לפניה בכל האזור

בימי ד פעמיות חלמינויים, לכניסות  הרב
במתחם הבריכה ראשון והבקשות לאירועים 

 של חברי הקיבוץ ואנשים מבחוץ.

למרות שהיו לי הרבה מכשולים בדרך ולא 
תמיד קיבלו את סגנון עבודתי ואת הכיוון 

שבו הלכתי הצלחתי להביא את הבריכה 
 לרמה שהיא כיום.

י לפעמים על אף כישורי הרבים גם אני נזקקת
לכל מי  להגיד תודהזה המקום  .לעזרה

 שעזרו לי במהלך השנים ובמיוחד:

בלנות במחשוב על העזרה והס - לעירד דוכס
 המערכת.

 על הטיפול בציוד הרפואי. -לאיתי בר דוד

 על השימוש בציוד. - לאביטל מסד

 עצות וחומרים.על  -לאיגור וצוות החשמליה

 צוות הנוי.- ערן ,חוסין ורעיה ליוסי,

ושאר אנשי הנהלת  -ניר נועה, לשולמית,
 .על עזרתם החשבונות

ולכל צוות המזנון לאורך  -ריקי, אתי לאביגיל,
 השנים.

יד אני יוצא לדרך חדשה אבל הבריכה תמ
הצלחה תישאר קרובה לליבי ואני מאחל 

בחר לתפקיד תובעני זה ילאבי בלן ולכל מי שי
אני פה לכל בקשה ועזרה בתפעול  .בעתיד

 של המקום. המנהלי ומקצועי

 אמנון היכל.                        



 
 תבואה ואמנות., אדמה -אדם

קמעות  -מקלעות חיטה או בשמן הנוסף 
תבואה, נוצרו לאורך ההיסטוריה בארצות 

 רבות בהן גידלו חיטה.

 ,בעבר, כשהאדם היה מחובר יותר לטבע
היתה  ה שלוכלכלהלאדמה ולמזג האוויר ו

תלויה בהצלחת גידולי השדה, האדם והחיטה 
 היו מחוברים וקלועים אחד בשני.

האדם היה קרוב לאדמה כיוון שהלך בה, היה 
תלוי בגשם ברוח בשמש להצלחתה, היה 

קוצר את התבואה במגל ומפורר את 
השיבולים בידיו, מרגיש את טיפות הגשם 

 וחום השמש על פניו.

 

יש רוח ונשמה, האנשים האמינו שלחיטה 
, היו בני המשפחה ולכן בתחילת הקציר

יוצאים לשדה וקוצרים אלומה ראשונה, אשר 
רוח השדה הנקצר והיו קולעים בה נשמרה 

 , קמע.ממנה

צורות ודרכים רבות לקלוע קמעות  ןישנ
ולכולן משותפת צורה אשר מזכירה את אברי 
הרבייה הנשיים, צורות אלה מסמלות פריון, 

 שגשוג, הצלחה והתחלה חדשה.

שיצרו החקלאים  בארצנו קראו לקמע
רגום חסידה או בתבערבית: באראכת אל 

 ברכת הקציר. :לעברית

 

את הקמע היו תולים בכניסה כאשר 
השיבולים פונות כלפי מטה, כלפי האדמה 

 במחשבה שיפלו ויחזרו אליה בעתיד.

ביקשו את קמעות היו ניתנות גם לאנשים ש
 טובתם.

אומרים שככל שיש יותר קמעות בבית כך 
 כה הנמצאת בו.גדלה הבר



בתקופת הקציר הזמנתי את ילדי הגנים: דקל, 
סיפרתי להם על  הםב יםתמר ורותם למפגש

צורת הגידול בעבר כשעוד לא היו מחרשות 
ועל הקשר  על קציר החיטה במגל וקומביין.

 בין האדם והאדמה.

 

הראיתי להם קמעות תבואה ממדינות שונות 
 והם שמעו סיפורי אגדה הקשורים לנושא.
בנוסף בהתאם לגילם, ניסינו לקלוע צמות 

מהחיטה, מוללנו את השיבולים בידיים 
 וחיפשנו את גרעיני החיטה המסתתרים בהם.

 30.7.21ביום שישי 

: מבעד למסכה בגלריה במסגרת התערוכה
ולרעלה, אתם מוזמנים לשמוע ממוחמד 

על וגם ממני, זייתון, אמן קליעה בקש חיטה 
יטה למגשים וסלים מסורת גידול וקליעת הח

יפהפיים בתרבות הפלשתינאית, התרבות של 
עשרות רבות לפני מהחקלאים בארצנו היפה 

 של שנים.

נספר לכם ונלמד לקלוע מקלעות יפהפיות 
 וייחודיות מתרבויות עתיקות בארץ.

 ונתכבד בקפה ועוגיות מסורתיות.

 0528346875לפרטים: רינת ברק 

 

 

 
 בהצלחה מכל הלב מכולנו

 
משפחה אריתרית  – אסרום ומלאט ,יודית

. היו אלו היו אצלנו באורחות למשך שנתיים
שנתיים מאתגרות ומרגשות ורצינו מאד 

שיישארו אצלנו. לצערנו, יודית חשה בדידות 
-לעזוב לפתח ההחליטלמרות כל מאמצינו ו

עוד חברים  בקרבתהיות כדי לתקווה 
 .אריתראים

 
תודה גדולה לכל החברים שתמכו במשפחה, 

 .תרמו ועזרו בתקופת השהייה שלהם אצלנו

היתה זו חוויה אסרום ומאלט לילדים 
מעצימה ומחזקת. שנתיים למלאט בגן דקל 

 .ולאסרום בבי"ס גלים ובמרחב

 
הצלחה בפתח תקווה  -נאחל להם מכל הלב 

ושיפור הרגשתם ושייכותם בקהילה. הבטחנו 
יק, תמיד יהיה עבורם בית כפר מסרלהם ש
 .לחזור או סתם לבקרנוסף 

 

 :ליוו את המשפחה באופן צמוד

 
נירה אילת, עינב רייז, מיכל גירש, יערה 

 -ובבו, נופר מעין, נילי שטיין, רותי בן
 .דוד והגר דוכס

 
 

 

 



 

 

 

ילדינו מתרגשים ונהנים 
 מהצגת ילדים בשם

 "טרופותי"

   צות חדשות ובלוגולנו בחושדלאחרונה התח
 .דודי קורן שעיצב לנולאגף התרבות חדש 

   ו שימוש רב. בים לו ומקווים שיהיה אנחנו מוד

 

 

 

עונת הרחצה 
נפתחה בארוחת 

ערב על האש 
 ורחצה לילית. 

 כולם עשו חיים

 


